
Veldhoven
23-06-2015

NOTULEN van de openbare vergadering van de raad van de gemeente Veldhoven, 
gehouden op 23 juni 2015 in het gemeentehuis te Veldhoven.

Aanwezig:

mevr. H.A.F.A. van den Berg (CDA) 
P.A.C.M. Bijnen (GBV) 
drs. A.H.D.M. Bolsius (CDA)
H.A.M. van Doren (GBV)
J.A.H.M. Engelen (VSA) 
mevr. drs. C.M.P. Gielis (VSA)
W.P. Groenendijk (GBV) 
mevr. I.J. Hartlief (D66)
J.J.A. Hofman (VSA)
G. L.C. Jonkers (GBV)
mevr. M.H.M. Klaassen (PvdA)
H. B.P. Kootkar (Samenwerkend 
Veldhoven)

drs. J.M.L.N. Mikkers
mr. G.M.W.M. Wasser
mevr. M.M.J. van den Berkmortel

A.H.J. de Kort (VVD) 
ir. F.P.H. de Lepper (GBV)
A.G.C.M. van den Oever (VVD) 
mevr. drs. A.P. van Pelt-Kamphuis (D66) 
W.G.M. Peters (VSA) 
mevr. M.J.H. Prinsen (VVD)
M.J.J.M. Prinsen (VVD)
mevr. J.H.T. Roosen-Goudsmit (GBV)
drs. A.P. Saris (VVD)
G.C.W.M.P. Slegers (CDA) 
drs. R.L.J.H. Tops (PvdA)

voorzitter
griffier
notulist

Aanwezig: P.J.M. van de Looij (GBV), P.J.M. Wijman (D66) en de dames 
H.C.H.M. van Dongen-Lamers (GBv) en N.H.J. Ramaekers-Rutjens (VSA), 
wethouders

Afwezig: mevr. W.M. van der Grinten (VSA), W.M.C.J. Hornman (D66), B. Wijnands 
(VSA), P. Wisgerhof (CDA)

BESLUITVORMEND

1. OPENING

De voorzitter opent de vergadering om 22.00 uur en heet iedereen van harte 
welkom.

2. VASTSTELLEN DEFINITIEVE AGENDA 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. TREKKING STEMMINGSNUMMER

Stemmingsnummer 10 wordt getrokken. Dit betekent dat de heer Peters bij 
eventuele stemmingen als eerste zijn stem zal uitbrengen.
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4. NOTULEN VAN DE BESLUITVORMENDE VERGADERING VAN 19 MEI 2015
VOOR KENNISGEVING AAN TE NEMEN

E"n“"t’ Veldhoven
23-06-2015

Er zijn geen opmerkingen over dit verslag.

5. SPREEKRECHT BURGERS 

Hiervan wordt geen gebruikgemaakt.

6. VASTSTELLEN JAARREKENING 2014 (PW) 15.064

Zonder hoofdelijke oproeping en met algemene stemmen wordt besloten conform 
het voorstel van het college.

7. MOTIE VREEMD AAN DE AGENDA INZAKE EINDHOVEN AIRPORT

De heer Peters is voorstander van gecontroleerde en gefaseerde groei van de 
luchthaven, zolang er een balans is tussen de drie dimensies van duurzaamheid, 
profit, people en planet. Hij vindt het belangrijk dat er niet voor 8.00 uur wordt 
gevlogen in de weekenden en op feestdagen en tussen 23.00 en 0.00 uur op 
werkdagen en dat een maximum van 43.000 vliegbewegingen per jaar wordt 
gehanteerd. Hij dient daartoe, samen met de fracties van CDA, D66, GBV, PvdA en 
Samenwerkend Veldhoven, de volgende motie in.

"De raad van de gemeente Veldhoven in openbare vergadering bijeen op 23 juni 
2015,

kennisgenomen hebbend van:
^ de resultaten en conclusies van regiobrede raadsbijeenkomst over de 

evaluatie van het Aldersadvies op 20 mei 2015 (bijlage 1);
^ de resultaten en de conceptmanagementsamenvatting van de tweede meting 

van het belevingsonderzoek vliegveld Eindhoven;

overwegende dat:
^ er draagvlak is voor een gecontroleerde groei van de luchthaven, mits er een 

balans is tussen de drie dimensies van duurzaamheid, te weten profit, people 
en planet;

^ uit diverse signalen, waaronder de resultaten behorende bij het
conceptbelevingsonderzoek vliegveld Eindhoven, blijkt dat er onder de 
inwoners van de gemeente sprake is van veel onrust en hinderbeleving ten 
gevolge van de vliegtuigbewegingen, waaronder met name de vluchten na 
23.00 uur en de vluchten tussen 7.00 en 8.00 uur in het weekend;

^ de gemeente in 2010, op basis van de toen bekende uitgangspunten, met 
enkele kanttekeningen, heeft ingestemd met de eerste fase van het 
Aldersadvies;

^ uit het tweede GGD-belevingsonderzoek blijkt dat er in de periode 2012
2014 een substantiële toename van het aantal omwonenden dat ernstige 
hinder ervaart, heeft plaatsgevonden als gevolg van de verdere groei van 
Eindhoven Airport;
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spreekt uit dat:
^ de resultaten van de regiobrede raadsbijeenkomst op 20 mei 2015 over de 

evaluatie van het Aldersadvies alsmede de daaruit volgende conclusies zoals 
weergegeven in de bij deze motie behorende bijlage, te ondersteunen, voor 
zover deze niet conflicteren met onderstaande standpunten;

^ er gelet op de onrust en hinderbeleving bij omwonenden geen draagvlak is 
voor het plannen en/of daadwerkelijk vertrekken en/of landen van vluchten 
tussen 23.00 en 0.00 en vóór 8.00 uur in het weekend en op feestdagen;

• Eindhoven Airport er verantwoordelijk en op aanspreekbaar moet zijn dat de 
afspraken ten aanzien van de openingstijden c.q. de uiterste tijdstippen voor 
vertrek en landing worden nageleefd, waarbij, gelet op de bewezen 
effectiviteit, wordt gepleit voor het handhaven of zelfs verder uitbreiden van 
de huidige boeteregeling;

• er in overleg met partijen bindende afspraken moeten komen over de 
toegestane bandbreedte behorende bij de SID's en er moet worden 
gehandhaafd op de naleving van deze afspraken;

• de gemeten effecten die de sterke groei van de luchthaven in de eerste fase 
van het Aldersadvies heeft gehad op de hinderbeleving bij de omwonenden, 
aanleiding moet zijn om de jaarlijkse groei van de luchthaven te beperken 
tot een tempo dat lager is dan in de periode 2010-2014 en deze jaarlijkse 
groei vast te leggen, alsmede het maximum van 43.000 vliegbewegingen per 
jaar;

^ er een Leefbaarheidsfonds, gevoed door Rijk, provincie en luchthaven, moet 
worden ingesteld om de verslechtering van het woon- en leefklimaat ten 
gevolge van groei van de luchthaven te compenseren;

• de groei van het aantal omwonenden dat ernstige hinder beleeft substantieel 
lager moet zijn dan de groei van het aantal vluchten;

^ de regiogemeenten ook na 2015 een structureel open en transparant overleg 
willen over de ontwikkeling van de luchthaven, ook ten aanzien van de 
periode na 2020, met in ieder geval provincie, beide ministeries, 
omwonenden en Eindhoven Airport;

^ de gezondheidsbeleving rondom de luchthaven met ingang van 2016
onderdeel uit moet gaan maken van het basispakket van de periodieke GGD- 
gezondheidsm oni tor;

^ Eindhoven Airport en het ministerie van Defensie verantwoordelijk zijn voor 
het in stand houden en het actief doorontwikkelen van de website 
www.samenoDdehoogte.nl als goede en transparante informatievoorziening, 
waarbij vanaf 2016 ook militaire activiteiten en vluchtgegevens moeten 
worden ontsloten;

• Eindhoven Airport en het ministerie van Defensie verantwoordelijk moeten 
zijn voor het in stand houden van het bestaande geluidmeetsysteem rondom 
de luchthaven;

^ het Rijk haar verantwoordelijkheid moet nemen in het monitoren (meten) 
van (ultra-)fijnstof rondom de luchthaven indien blijkt dat de uitstoot van 
(ultra-)fijnstof ten gevolge van de luchtvaart effecten heeft op de 
volksgezondheid;

^ het Rijk zich moet inspannen om met België, vooruitlopend op één Europees 
luchtruim, afspraken te maken die mogelijk maken dat naar het zuiden en 
westen vertrekkende vluchten ter hoogte van de E34 de landsgrens kunnen 
passeren;
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^ het ministerie en de provincie de regio optimaal moeten ondersteunen bij 
het realiseren van (internationale) treinverbindingen vanuit de regio 
Eindhoven en bij het ontwikkelen van innovatieve vervoersconcepten van en 
naar de luchthaven;

roept het college op:
deze motie door het college onder de aandacht te (laten) brengen aan de 
Alderstafel;

en gaat over tot de orde van de dag."

Bijlage 1: resultaten en conclusies werksessie evaluatie Alderstafel

Resultaten werksessie Evaluatie Alderstafel 20 mei 2015

Aan de Alderstafel zijn de gemeenten van de eerste en tweede ring rondom de 
luchthaven vertegenwoordigd door respectievelijk wethouder Marc van Schuppen 
(gemeente Best) en wethouder Marcel Bax (gemeente Valkenswaard). Beide 
vertegenwoordigers willen aan die Alderstafel namens de regio graag een krachtig 
en eenduidig geluid laten horen. Om hier richting aan te geven hebben zij op 
20 mei 2015 met vertegenwoordigers van de raadsfracties uit de door hen 
vertegenwoordigde gemeenten in een interactieve bijeenkomst opgehaald wat 
belangrijke thema's zijn voor de regio.

De aanwezige vertegenwoordigers namens de fracties konden in groepjes aangeven 
welke thema's (of stellingen) ze van belang vonden. Daarna zijn de ingebrachte 
thema's gegroepeerd. De aanwezigen konden vervolgens aangeven welk 
hoofdthema's en/of welke specifieke punten zij belangrijk vinden. Hieronder is 
aangegeven hoe de hoofdthema's en afzonderlijke deelthema's gewaardeerd zijn. 
Onderaan elk thema is aangegeven hoeveel 'stemmen' elk thema, inclusief de 
bijbehorende deelthema's heeft gekregen.

Vluchttijden (6)
^ Bewaak de randen van de dag en het weekend (4)
^ Geen vluchten na 23.00 uur (handhaven) (11)
^ Niet oprekken van 'nachtvluchten' (tijden en/of aantal slots) (2)

Totaal: 23

Milieu / duurzaamheid / gezondheid (13)
• Milieudoelstellingen ook afspreken in tweede fase (2)
^ Duurzaam ontwikkelen (1)
^ Vervuiler betaalt (1)
^ Versterken (innovatief) openbaar vervoer (1)
^ Gezondheid heeft prioriteit (1)
^ Doorontwikkeling routeoptimalisatie na 2015, internationale afspraken ter 

discussie stellen (samen met België vooruitlopen op Europees luchtruim?), 
hinder verspreiden over omgeving (3)
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Totaal: 22

Communicatie f overleg (7)
^ Overlegstructuur handhavenfoprichten. Blijf aan tafel na 2020 (11)
^ Defensie aan tafel (i.v.m. cumulatie) (1)
^ Defensieoverlast (lawaaibakken? Informatie over vluchten?) (1)

Totaal: 20

Monitoring en fasering (4)
^ Gefaseerde groei (niet alles in 2016 verdelen). Fifty-fifty (milieuwinst) (4)
^ Faseren groei (45.000? in 2030) (1)
^ Sancties ook in tweede fase: gefaseerde groei met evaluatie, effectieve groei 

(2)

Totaal: 11

Economie (1)
^ Werkgelegenheid (1)
^ Eindhoven Airport gebruiken als economische motor (hubfunctie, 

Brainport)(7)
• Bereikbaarheid vliegveld, wegen niet op berekend (uit algemene middelen) 

(2)

Totaal: 11

De heer Bijnen zegt dat de kern van de motie door de regio wordt gedragen.

De heer De Kort verwijst naar de nieuwe strategische economische agenda die 
onlangs is gepresenteerd en waarin meer aandacht is voor internationalisering voor 
de regio. Eindhoven Airport speelt daarin een belangrijke rol voor de hele provincie 
met zowel leisure- als zakelijke vluchten. De luchthaven levert ook een belangrijke 
bijdrage aan de werkgelegenheid in de regio. Uit de afspraken van de eerste fase 
Alderstafel blijkt dat de groei op een duurzame en verantwoorde manier 
plaatsvindt, door de geluidsbeperkende maatregelen, het awarenessprogramma ten 
aanzien van hinder voor de regio en het keurmerk dat de luchthaven als enige in de 
Benelux volledig CO2-neutraal is. Hij vindt het belangrijk dat er niet tussen 0.00 en 
7.00 uur wordt gevlogen en hij kan zich vinden in het Luchthavenbesluit.
De heer Hofman zegt dat de motie een middel is om de groei te controleren en hij 
vraagt of de VVD-fractie dit kan steunen.
De heer De Kort zal de motie niet steunen omdat hij de luchthaven de ruimte wil 
geven die het verdient. Aan alle afspraken uit de eerste fase van de Alderstafel is 
voldaan en hij ziet dan ook geen reden om door te gaan naar de tweede fase.
De heer Hofman wil de luchthaven wel de ruimte geven, maar wil ook afspraken 
maken over controlemomenten ten aanzien van de groei.
De heer Kootkar verzoekt de VVD-fractie om ook rekening te houden met de 
resultaten van het GGD-onderzoek ten aanzien van hinderbeleving.
De heer De Kort erkent dat de overlast zal toenemen als de luchthaven groeit. Wel 
wijst hij erop dat mensen meer overlast ervaren van hondenpoep dan van de
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luchthaven. Bovendien is bijna de helft van de klachten afkomstig van een kleine 
groep mensen.
De heer Kootkar ziet een direct verband tussen het aantal vluchtbewegingen en het 
aantal gehinderden en als de luchthaven verder groeit zal dit aantal verdubbelen.
De heer De Kort zegt dat de boetes voor de vluchten die te laat binnenkomen, 
zullen worden gestort in het Leefbaarheidsfonds dat bestemd is voor de gebieden 
die hinder ondervinden. Voorts wijst hij erop dat Eindhoven Airport een zeer streng 
beleid heeft ten aanzien van de vliegtuigen die zijn toegestaan (Airport noise 
rating).
De heer Kootkar mist in deze redenering de balans tussen people, profit en planet.
De heer Hofman vindt het jammer dat de VVD-fractie de voorstellen van de 
aandeelhouders wil afwachten en niet vooraf de uitgangspunten steunt die goed 
zouden zijn voor Veldhoven. Hij is niet tegen groei maar wil deze wel controleren.
De heer Saris vindt het vreemd dat de motie begint met aanpassing van de 
vliegtijden, terwijl dit in het GGD-rapport als een-na-laatste oplossing wordt 
voorgesteld.
De heer Kootkar ziet de belangen van de luchthaven wel, maar neemt afstand van 
de plannen omdat er geen sprake meer is van een balans; alle lasten komen voor 
rekening van de bewoners. Daarbij verwijst hij naar een onderzoek van de 
Wereldgezondheidsorganisatie waarin de gezondheidsrisico's zijn aangegeven.
Volgens de heer Saris gaan de vliegbewegingen naar Amsterdam als de luchthaven 
hier niet kan groeien en hij vraagt hoe solidair de lokale fracties zijn.
Mevrouw Van Pelt mist in de bijdrage van de VVD-fractie de balans tussen het 
economisch perspectief en de overlast voor de omwonenden. Zakelijke 
bestemmingen zijn juist geschrapt en er zijn grote twijfels bij de wijze waarop 
bepaald wordt of een vlucht zakelijk is.
De heer Saris zegt dat zakelijke en leisurevluchten onlosmakelijk met elkaar zijn 
verbonden. Hij legt meer gewicht op het economisch perspectief dan de andere 
fracties.
De heer Biinen wil solidair zijn met omliggende gemeenten; de plannen hebben ook 
grote consequenties voor het achterliggend gebied.
De heer Tops zegt dat de luchthaven zelf heeft aangegeven dat de balans tussen 
zakelijke en leisurevluchten moeilijk te bepalen is, want als een persoon om 
zakelijke redenen vliegt wordt deze vlucht aangemerkt als 'gecombineerde vlucht'.
De heer De Kort spreekt namens de Veldhovense VVD-fractie, maar houdt bij alle 
onderwerpen ook rekening met de regio. Per bestemming wordt over een heel jaar 
bekeken hoeveel passagiers zakelijk of leisure vliegen. Hij is voorstander om het 
Luchthavenbesluit te volgen en op de uren dat er gevlogen mag worden op een 
duurzame manier te groeien. Dat zou zijn inzet aan de Alderstafel zijn.
De heer Bijnen wijst erop dat de luchthaven zelf heeft aangegeven dat een vlucht 
wordt aangemerkt als 'combinatievlucht' wanneer één persoon zakelijk vliegt.

De heer Slegers is voorstander van gecontroleerde groei van de luchthaven, maar 
hij mist de balans tussen het economisch belang en het belang van de regio en 
haar inwoners. Hij is daarom ook mede-indiener van deze motie.

Ook mevrouw Van Pelt staat volledig achter deze motie, waarbij de balans tussen 
het economisch belang en dat van de omwonenden het belangrijkste aspect is.
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Volgens de heer Tops ademt de motie de balans uit die te bereiken valt tussen de 
PvdA-uitgangspunten: goed leven, goed wonen, goed werken en jezelf ontwikkelen.
Hij steunt deze motie die perfect aansluit bij de motie die onlangs in de Tweede 
Kamer is ingediend over karnen groeien'.

Volgens de heer Kootkar ligt de kracht van een signaal in de gezamenlijkheid en de 
voorliggende motie is een resultaat hiervan. In de regio is draagvlak voor deze 
voorwaarden aan een gecontroleerde groei. Hij wijst erop dat Eindhoven Airport 
aanvankelijk was bestemd als lokaal vliegveld voor zakelijke vluchten en vanaf het 
begin zijn alle aanpassingen die geleidelijk zijn ingevoerd nadelig uitgevallen voor 
de omwonenden.
De heer De Kort wijst erop dat er inmiddels sprake is van een nieuwe werkelijkheid, 
waarbij in heel Brabant wordt ingezet op internationalisering.
De heer Kootkar zegt dat deze nieuwe werkelijkheid is gecreëerd door middel van 
voldongen feiten. Hij wil zelf een nieuwe werkelijkheid creëren omdat verdere groei 
op dit moment niet meer ten voordele is van de regio en een verdere belasting niet 
meer acceptabel is.

Tweede termijn

De heer Peters zou graag zien dat deze motie unaniem wordt aangenomen.

Voor de heer De Kort bevat de motie wel degelijk elementen die hij kan steunen, 
maar Ageen vluchten na 23.00 uur of in weekenden tussen 7.00 en 8.00 uur' is voor 
hem onbespreekbaar omdat het Luchthavenbesluit dit toelaat. Er is geen 
luchthaven die meer doet op het gebied van duurzaamheid en verantwoord groeien.
De heer Kootkar benadrukt dat hij niet pleit voor krimp van het vliegveld, maar 
voor een gecontroleerde groei, en een beperking van het aantal vluchten na 
23.00 uur hoort daarbij.
De heer Bijnen denkt dat de luchthaven goed werk doet op het gebied van 
duurzaamheid omdat de regio hier nadrukkelijk op let en de luchthaven aan zijn 
afspraken houdt. Hij vindt het dan ook belangrijk om dit te continueren.
De heer Saris zegt dat er nu maximaal vier vluchten na 23.00 uur mogen 
binnenkomen. Als de motie wordt aangenomen, zou dat niet meer zijn toegestaan 
en dat betekent krimp.
De heer Kootkar zegt dat tijdens verschillende bijeenkomsten is vastgesteld dat er 
geen draagvlak is voor vluchten na 23.00 uur. In de motie wordt niet gevraagd om 
dit aantal vluchten terug te brengen naar nul.
De heer Peters wijst erop dat in de motie een gecontroleerde groei naar 43.000 
vliegbewegingen wordt voorgesteld; er is geen sprake van krimp.
De heer De Kort zegt dat Eindhoven Airport volledig voldoet aan de afspraken uit de 
Alderstafel. Hij heeft wel degelijk oog voor de balans people, profit en planet, maar 
interpreteert die anders.

Volgens mevrouw Van Pelt zijn er strenge veiligheidseisen nodig in een dichtbevolkt 
land als Nederland.

De heer Tops zegt dat er buiten Europa luchthavens zijn die veel hoger in de 
duurzaamheidsladder staan dan Eindhoven.
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Met 18 stemmen voor (VSA, GBV, CDA, PvdA, D66, Samenwerkend Veldhoven) en 
5 stemmen tegen (VVD) wordt de motie aangenomen.

8. AFSCHEID ROBERT TOPS

De voorzitter vindt het jammer dat de heer Tops afscheid neemt van de raad, maar 
heeft wel begrip voor zijn besluit omdat hij de schijn van belangenverstrengeling 
wil voorkomen nu Paladijn en Stimulans zijn gefuseerd. Hij heeft bewondering voor 
de wijze waarop hij invulling heeft gegeven aan het raadslidmaatschap, met name 
in de periode dat zijn vader wethouder was. Zijn inbreng zal nog vaker terugkomen 
in toekomstige debatten. Hij wenst hem heel veel succes bij zijn nieuwe carrière en 
overhandigt hem een bloemetje en een attentie.

De heer Tops bedankt de raad, het college en de ambtelijke ondersteuning voor de 
prettige samenwerking.

Mevrouw Klaassen zal de dossiers overnemen van de heer Tops. De fractie zal op 
een ander moment afscheid nemen.

9. SLUITING

De voorzitter bedankt iedereen voor zijn of haar bijdrage en sluit de vergadering 
om 23.00 uur.

Voor kennisgeving aangenomen tijdens de openbare vergadering van 14 juli 2015.

De griffier, De voorzitter,

mr. G.M.W.M. Wasser drs. J.M.L.N. Mikkers
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